
 جنگ بی پایان 
مربی و مدیر

در فوتبــال جهــان شــاید خیلــی 
کــم پیــش بیایــد کــه مدیریــت 
باشــگاه و شــخص ســرمربی 
بــا یکدیگــر مشــکل پیــدا کننــد 
و در یــک کشــتی بــه ســمت 
ــد.  ســاحل آرامــش حرکــت نکنن
اگــر هــم نمونــه ای بــوده، بــه 
تعداد انگشــتان یک دســت هم 
نرســیده. در ایــران امــا تــا دل تــان 
بخواهــد از ایــن کشــمکش ها 
وجــود دارد. در چنــد ســال اخیــر 
بارهــا شــاهد چنیــن مســائلی 
بودیــم و حــالا هــم مدتــی اســت 
کــه در لیــگ ایــن درگیری هــای 

رســانه ای را می بینیــم.
اســتقلال چندیــن مــاه درگیــر 
تقابــل مدیرعامــل و ســرمربی 
د  ا جــو و  خطیــر  علــی   . د بــو
ا  ر یگــر  یکد هرگــز  م  نــا نکو
برنمی تابیدنــد. هــر کــدام ســاز 
ــد، بی توجــه  خودشــان را می زدن
منطقــی  ی  ســته ها ا خو بــه 
همدیگــر. کار بــه جایــی رســید 
کــه حتــی در رســانه ها هــم علیــه 
همدیگر موضع گرفتند، آن هم 
چــه مواضعــی. قطــع همــکاری 
طرفیــن بــه مــو بنــد بــود امــا در 
نهایــت بــا وســاطت اشــخاصی 
یــن  ا  ، بیــر د علیرضــا  ننــد  ما
مشــکل مدتــی اســت برطــرف 

و روابــط حســنه شــده.
یــن  ا درگیــر  لا  حــا لیس  پرســپو
اختلافات شده. یحیی گل محمدی 
چنــد روز در تمرینــات حاضــر نشــد 
و همیــن مســأله شــایعات بســیاری 
را بــه راه انداخــت. رضــا درویــش 
چندیــن مصاحبــه انجــام داد و بــه 
ســرمربی پرســپولیس کنایــه زد 
و حــالا هــم یحیــی در جــواب بــه 
مدیرعامــل، صحبت هایــی را بــه 
زبــان آورده. بــه نظر نمی رســد خیلی 
زود اختلافــات طرفیــن بــه پایــان 
برســد. حتــی خبــر می رســد ادامــه 
همــکاری بــا یکــی از طرفیــن دعــوا 
یــد  میســر می شــود. یعنــی یــا با
درویــش بــرود یــا یحیــی نیمکــت 
پرســپولیس را بــه فــرد دیگــری 
تحویــل بدهــد. اگــر هــم همــکاری 
ادامــه یابــد، مقطعــی خواهــد بــود 
هــد  ا لتــی مســکن گونه خو و حا

داشــت.
پایــان چنیــن موضع گیری هایــی 
نیازمنــد یــک آمــوزش صحیــح 
اســت؛ هــم در حــوزه مدیریــت و 
هــم مربیگــری. یــک مدیــر بایــد 
بدانــد چطــور درآمــد بســازد و چه 
ــدد و در طــرف  ــی ببن قراردادهای
مقابــل ســرمربی هــم باید حیطه 
وظایــف خــود را بدانــد. اینکــه 
تــا اتفاقــی می افتــد، ســرمربی 
بــه مدیرعامــل می تــازد و بــر 
عکــس، هیــچ جــای دنیــا روی 
نمی دهــد. بهتــر اســت در ایــن 
زمینــه کمــی بــه روز شــویم و 
آموزش هایــی ببینیــم. شــاید 
درصــد درگیری هــای اینچنینــی 

پاییــن بیایــد.

 بازگشت بهاروند 
به سازمان لیگ

 حیــدر بهارونــد کــه آخریــن رئیــس 
ســازمان لیــگ فوتبــال ایــران بــود، 
قــرار اســت دوباره بــا همین عنوان 
وارد عرصــه فوتبــال شــود. در حــال 
حاضــر محمدرضا کشــوری فرد به 
عنــوان سرپرســت ایــن ســازمان 
را اداره می کنــد امــا پیگیری هــا 
نشــان می دهــد کــه بهاروند دوباره 
بــه ســازمان لیــگ برمی گــردد. ایــن 
در حالــی اســت کــه حکــم مهــدی 
تــاج، رئیــس فدراســیون فوتبــال 
بــرای ریاســت بهارونــد در ســازمان 
لیــگ در فضــای مجــازی منتشــر 
شــده کــه دیــروز او را بــه عنــوان 
رئیــس ســازمان لیــگ منصــوب 

کــرده اســت.

فوتبال ایران زیر  ذره بین2
مدیریت فوتبال 

 zسرمقاله

 zآخرین خبر

علی اصغر مدیرروستا:

 آژیر قرمز برای تیم ملی

مدیرروســتا دربــاره بــازی ایــران-اردن گفــت: »مقابــل اردن نتیجه خوبی 
گرفتیــم امــا ضعف هــای زیــادی داشــتیم و ایــن ســبک بــازی زنــگ خطــر 
را بــرای تیــم ملــی بــه صــدا در آورد. پــس از بــه ثمــر رســاندن ۲ گل گفتــم 
ایــران بــا اختلاف ۶- ۵ گل برنده می شــود که ایــن اتفاق نیفتاد. در مرحله 
گروهــی جام ملت ها مشــکلی نداریم اما در تقابــل با بزرگان قاره کارمان 

ســخت است.«

داود رفعتی:

 تجهیزVAR  الزامی نیست

داود رفعتــی، رئیــس اســبق دپارتمــان داوری فدراســیون فوتبــال گفــت: 
»برخلاف آنچه که تصور می شــود بســیاری از کشورهای دنیا هنوز سیستم 
VAR را                              ندارند. حتی بســیاری از کشــورهای اروپایی نیز فوتبال شــان مجهز 
به این سیســتم نشــده است. سیســتم VAR در حال حاضر جزو تجهیزات 
ورزشــگاه و یک نوع آپشــن محســوب می شــود و الزام صد درصدی و اجبار 

در فوتبال نیســت.«

 گادوین منشا

 ندرخشد، نیم فصل می رود

گادویــن منشــا یکــی از پنــج خارجــی ایــن فصــل فــولاد عملکــرد  موفقی 
مقابل هوادار داشت. منشا می داند که برای ماندن در جمع فولادی ها 
بــه نفعــش اســت کــه ایــن عملکــرد خــوب را ادامــه دهــد چرا کــه در غیر 
ایــن صــورت احتمــال جدایی اش از فــولاد در نیم فصل زیاد اســت. از او 
در ایــن بــازی همــان چیــزی را دیدیــم کــه در ســال های اخیر بــه نمایش 

گذاشــته بود.

 تیم ملی فوتبال کشورمان جمعه شب 
نخستین بازی خود در تورنمنت اردن را 
برگزار کرد و مقابل میزبان این مسابقات 
به پیروزی 3-1 دست یافت. شاگردان 
امیر قلعه نویی در این دیدار نه چندان 
دشوار در برخی از نقاط همچون خط 
دفاعی بسیار شکننده ظاهر شدند، این 
موضوع باعث شد تا کارشناسان فوتبال 
نگرانی هایی در خصوص عملکرد تیم 
ملی در جام ملت های 2023 قطر داشته 
باشند. کارشناسان فوتبال در کشورمان 
اعتقاد دارند که تورنمنت اردن به هیچ 
وجه به تیم ملی کمک نخواهد کرد و این 
موضوع باعث می شود تا تیم ملی در جام 
ملت ها حتی جزو 8 تیم برتر نباشد. در واقع 
انتقادات بیشتر به مدیریت فدراسیون 
فوتبال است، به همین منظور خبرنگار 
»ایران ورزشی« با علی کفاشیان، رئیس 
سابق فدراسیون فوتبال صحبت می کند 

و او در ابتدای صحبت هایش در خصوص 
انتقادات کارشناسان می گوید: »از این 
انتقادات متعجب هستم. فدراسیون 
فوتبال برای برگزاری دیدار دوستانه با 
بهترین تیم های دنیا مشکلاتی دارد 
که بحث مالی، مهم ترین موضوع در 
عدم برگزاری دیدار با تیم های قدرتمند 
دنیاست. به این دلیل می توانیم با تیم های 
همسایه خودمان که رابطه خوبی داریم، 
بازی تدارکاتی برگزار کنیم. در زمان من هم 
این مشکلات وجود داشت اما به هر حال 
باید تیم برای حضور در بازی های رسمی 

آماده شود.«
او در خصوص انتقاد کارشناسان به 
عملکرد تیم در بازی با اردن بیان می کند: 
»به هر حال تورنمنت اردن برای تیم ملی 
بازی تدارکاتی محسوب می شود. این گونه 
نیست که تیم در دیدارهای این چنینی 
حتماً باید به پیروزی برسد و یا عملکرد 
خوبی داشته باشد. مسابقات دوستانه 
به این دلیل برگزار می شود که تیم به یک 
انسجام تیمی خوب برسد و با این انسجام 
در مسابقات رسمی بازی کند. رسیدن به 

انسجام تیمی موضوع مهمی است که 
می تواند یکی از عوامل مهم کسب نتیجه 
باشد. این موضوع را باید پیشکسوتان 
محترم کشورمان بدانند و فکر نکنند که 
چون تیم ملی در این دیدار خوب نبود، 
در جام ملت ها به نتیجه نخواهد رسید.«

 کفاشیان این گونه صحبت هایش را ادامه 
می دهد: »فوتبال ما بارها در مسابقات 
رسمی توسط همین تیم های اردن، عراق و 
قطر اذیت شده و بازی با این تیم ها به نوعی 
می تواند باعث فراموشی خاطرات بد شود. 
باید بپذیریم که امکانات فوتبال ما همین 
است و ما می توانیم از این طریق آماده 
حضور در مسابقات رسمی شویم. خاصیت 
بازی تدارکاتی شناخت نقاط ضعف است 
تا مربی بر اساس آن شناخت بتواند این 
نقاط را برطرف کند. در همین بازی با اردن 
نقطه ضعف تیم ملی خط دفاعی بود و 
قطعاً برنامه قلعه نویی برای حضور در جام 

ملت ها رفع این ایراد خواهد بود.«
رئیس اسبق فدراسیون فوتبال در خصوص 
شرایط تیم ملی این گونه صحبت می کند: 
»تیم ملی شرایط خوبی دارد و این شرایط 

خوب را مدیون بازیکنان لژیونر خود است. 
ما بازیکنان زیادی در فوتبال اروپا داریم 
و این نقطه قوت ما محسوب می شود. 
می توان با این نقطه قوت به نتایج خوبی 
دست یابیم. البته تیم ملی به جوانگرایی 
نیاز دارد که البته در حال حاضر به دلیل در 
پیش بودن جام ملت های آسیا نمی توان 
این کار را انجام داد. ما بازیکنان جوان 
خوبی داریم که اینها می توانند جایگزین 
بازیکنان باتجربه شوند.«  او در خصوص 
پیش بینی نتیجه تیم ملی در جام ملت ها 
بیان می کند: »نمی توان عملکرد تیم ملی 
را پیش بینی کرد اما نباید بگوییم که چون 
تیم ملی در بازی با اردن خوب نبود، به 
جمع 8 تیم پایانی صعود نمی کند. هنوز 
تا زمان آغاز جام ملت ها فرصت داریم و 
قلعه نویی و فدراسیون فوتبال باید در این 
مدت بازی های تدارکاتی مناسبی را برای 
آماده سازی تیم در نظر بگیرند. بنابراین 
ما می توانیم در جام ملت ها موفق عمل 
کنیم.«  کفاشیان در خصوص سایر اتفاقات 
فوتبال همچون لغو دیدار سپاهان- الاتحاد 
در لیگ قهرمانان آسیا می گوید: »به نظر 

می رسد که این مشکل برطرف شده و بازی 
تکرار می شود. اگر برای این بازی ایرادی بود 
باید از قبل می گفتند تا این ایراد رفع شود. 
مقدمات برگزاری این دیدار فراهم شده 
بود و آن همه تماشاگر به ورزشگاه آمده 
بود به این دلیل این اقدام تیم عربستانی 

به هیچ وجه کار ارزنده ای نبود.«
رئیس اسبق فدراسیون فوتبال در پایان 
در خصوص ناکامی تیم امید و حذف از 
بازی های آسیایی هانگژو این گونه صحبت 
می کند: »متأسفانه هر از گاهی نفرات را 
برای تیم امید جمع می کنند و بعد از حضور 
در یک مسابقات، بازیکنان این تیم را به 
حال خود رها می کنند. این در حالی است 
که باید تیم امید برنامه داشته باشد و بر 
اساس آن برنامه در مسابقات حاضر شود. 
کشورهای دیگر به تیم امیدشان اهمیت 
زیادی می دهند چرا که بازیکنان این تیم 
جایگزین تیم ملی بزرگسالان خواهند 
شد. متأسفانه باشگاه ها در قبال بازیکنان 
امید هرکدام یک جور رفتار می کنند و این 
موضوع باعث می شود این تیم هماهنگی 

و همدلی لازم را نداشته باشد.«

از این انتقادات 
متعجب هستم. 
فدراسیون فوتبال 
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زمان ما هم مشکل دیدار دوستانه وجود داشت

کفاشیان: بازی تدارکاتی قوی؟ 
فدراسیون پول ندارد
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امیر اسدی
روزنامه نگار

 zسوژه

 ، ممبینــی یــت  ا هد خبــری  نشســت 
دبیــرکل فدراســیون فوتبــال برگــزار شــد. 
او صحبت هــای خــود را اینگونــه آغــاز کــرد: 
»در ماه هــای گذشــته کارهــای بســیار 
بزرگــی در فوتبــال کشــور انجــام شــده 
اســت. یکــی از ایــن کارهــا ورود بانــوان 
بــه ورزشــگاه اســت. شــاید اگــر ایــن کار 
خیلــی مهــم و بــزرگ را                              انجــام نمی دادیــم، 
چهــره بین المللــی فوتبال کشــورمان دچار 
خدشــه می شــد. مکاتبــات زیــادی بــا فیفــا 
داشــته و جلســات مختلفــی برگــزار کردیــم 
کــه بگوییــم فدراســیون فوتبــال و دولــت 

جمهــوری اســلامی تمایــل دارنــد پــس از 
ــوان  رفــع مشــکلات زیرســاختی حتمــاً بان
کــه یکــی از اجــزای بــزرگ جامعــه ایــران 
هســتند، وارد ورزشــگاه شــوند. اکنــون 
دیــدگاه AFC و فیفــا نســبت بــه فوتبــال 
ایــران مثبــت اســت.« او گفــت: »نکتــه 
ــا  ــال در یــک ت دومــی کــه فدراســیون فوتب
دو مــاه اخیــر انجــام داد، بحــث میزبانــی 
از تیم هــای عربســتانی در لیــگ قهرمانــان 
بــود کــه بــا کمــک دیپلماســی ورزشــی، 
نهادهــای بین المللــی و داخلــی توانســتیم 
کمتــر از یــک مــاه ایــن مصوبــه هیــأت 

اجرایــی AFC را                              لغــو کنیــم. همیــن امــر 
ســبب شــد بــا ورود تیم هــای عربســتانی 
بــه کشــورمان کــه ســتارگان بین المللــی 
را                              در اختیــار دارنــد، شــور و نشــاطی در 
ایــران بــه وجــود بیایــد و مــردم از حضــور 
ایــن ســتاره ها لــذت ببرنــد. بازیکنــی ماننــد 
کریســتیانو رونالــدو حــدود 700 میلیــون 
فالــوور دارد. همیــن کــه او بتوانــد چهــره 
ایــران را                              مثبــت نشــان بدهــد، فوق العــاده 
اســت. مــورد خــوب بعــدی کــه اتفــاق 
افتــاد، ایــن بــود کــه بــا وجــود مشــکلات 
بســیار زیــادی کــه بــرای ورود VAR بــه 

ایــران داشــتیم، ایــن سیســتم را                              بــرای 
لیــگ قهرمانــان آوردیــم و بــه AFC تعهــد 
دادیم که می توانیم سیســتم را                              وارد ایران 
کنیــم. طبــق صحبتــی کــه هفتــه گذشــته 
ــرکل AFC در ازبکســتان داشــتیم،  ــا دبی ب
ــه  درخواســت کردیــم ایــن دســتگاه ها را                              ب
عنــوان بخشــی از پــروژه پیگیــری VAR در 
کشــورمان نگــه داریــم. در طــول ماه هــای 
اخیــر در ایــن ســه زمینــه توانســتیم فوتبال 
کشــور را                              بــه اســتانداردهای بین المللــی 
دنیــا نزدیــک کنیــم و از ایــن حیــث بــا 
کشــورهای درجــه یــک جهــان رقابــت 

داشــته باشــیم.« دبیــرکل فدراســیون 
فوتبــال در خصــوص انتقــال میزبانــی 
اســتقلال و پرســپولیس بــه شــهرهای 
دیگــر، گفــت: »آزادی تنهــا ورزشــگاهی 
اســت کــه در لیــگ داخلی، لیــگ قهرمانان 
آســیا و مســابقات تیم ملی مورد اســتفاده 
قــرار می گیــرد. یــک تعمیــر اساســی و 
شــاید تعویــض چمــن را در ورزشــگاه 
خواهیــم داشــت. چمــن ورزشــگاه تختــی 
تعویــض شــده و فکــر کنــم تــا یکــی دو مــاه 
ــزاری دیدارهــای خانگــی  ــده آمــاده برگ آین

پرســپولیس و اســتقلال شــود.«

ممبینی: چمن آزادی اساسی تعمیر می شود

با کشورهای درجه یک جهان رقابت می کنیم!

محمد محمدی سدهی
روزنامه نگار


